

曲靖经开区

政策保障

一企一策

One Enterprise, One Policy.

对世界500强企业、中国500强企业、对经济增长拉动大、科技含量高、税收贡献大及投资总额在5亿元以上的重大项目，采取“一企一策、一事一议、特事特办”的方式，为企业量身定制各项扶持办法。

The policy of "one enterprise, one policy, one matter, one discussion, and special affairs, special process" will be adopted to tailor various supporting methods for the world's top 500 enterprises, China's top 500 enterprises, as well as major projects with large economic growth, high scientific and technological content, large tax contributions, and those with a total investment of over 500 million yuan.

税收扶持

Tax Support

对符合西部大开发政策的项目，按西部大开发战略有关税收政策执行。

The projects conforming to the policy for the development campaign of the western regions shall be implemented in accordance with relevant tax policies.

项目包保责任制

Guarantee Responsibility System for project

项目入园实行“项目包保”责任制。对入驻经开区项目建立由经开区管委会领导牵头，一个项目、一套方案、一个班子、一抓到底的“四个一”项目推进工作机制，进行全程跟踪服务。

Implementing "project guarantee" responsibility system when commercial projects settle in the industrial park. For the projects which settle in QEDA, a "four ones" project promotion mechanism of "a project, a set of plans, a team, a thorough grasp of the projects" will be led and implemented by leaders of the management committee of QEDA so as to provide whole process tracking services for the projects.

土地扶持

Land Support

对于购买土地新建企业的产业项目用地根据项目类型、投资强度、财税贡献、容积率和建筑系数等，实行差别化土地政策。

For the industrial project requiring purchasing land for construction of new enterprise, differentiated land policy will be implemented according to the project type, investment intensity, finance and tax contribution, plot ratio and construction coefficient.

厂房扶持

Workshop Support

对符合经开区产业发展方向，租用经开区标准厂房进行生产的企业，除税收扶持外，也可选择租金扶持。

For enterprises that conform to the industrial development direction of QEDA, and rent the standard workshop for production, in addition to tax support, they can also choose rent support.

人才扶持

Talent support

对企业高管、具有博士学位的人员、高级专业技术职称人员、入选云岭产业技术领军人才、云岭首席技师、高层次人才、云南省“千人计划”及“万人计划”、国家“千人计划”的人才、两院在职院士等各类人才给予各项优待及丰厚奖励。

Various preferential treatment and generous rewards will be given to enterprise executives, personnel with doctoral degrees, personnel with senior professional and technical titles, selected Yunling industrial technology leading talents, Chief Technicians of Yunling, high-level talents, talents of yunnan province "Thousand Talents Plan" and "Ten Thousand Talents Plan", national "Thousand Talents Plan", and academicians of the two academies.

产业引导基金

Industry Guidance Fund

为解决中小企业资金不足而导致发展难的问题，曲靖经开区设立了产业引导基金，对符合经开区产业发展方向的企业和项目提供资金支持。

In order to solve the development difficulties resulting from insufficient funds for the small and medium-sized enterprises, QEDA has set up an industrial guidance fund to provide financial support for enterprises and projects that are in line with the industrial development direction of the QEDA.

科技创新扶持

Scientific and Technological Innovation Support

为鼓励企业加大科技研发投入，加快高新技术产业发展和传统产业的升级改造，不断提高企业科技创新能力，对符合经开区产业发展的企业按照曲靖经开区企业科技创新扶持有关办法执行。

In order to encourage enterprises to increase their investment in research and development, accelerate the development of high-tech industries as well as upgrading and transformation of the traditional ones, constantly improving their scientific and technological innovation ability, relevant subsidies and rewarding measures shall be given and implemented for the enterprises which are in line with the industrial development according to relevant policies for supporting scientific and technological innovation in QEDA.

金融扶持

Financial Support

为进一步加大财政对企业上市的奖励力度，对于在上海证券交易所、深圳交易所和香港联合交易所、北京证券交易所、新三板上市的企业和云南省股权交易中心挂牌的企业，除享受云南省给予的相关补贴奖励外，经开区按1:1比例配套给予该企业奖励。对上市企业董事在本地减持所形成的限售股在经开区缴纳个人所得税的，按其实缴个人所得税经开区地方留成给予部分奖励。

A series of measures are taken to further enhance the financial incentive for enterprise to be listed and issue stocks. For enterprises listed in Shanghai Stock Exchange, Shenzhen Stock Exchange, Hong Kong Stock Exchange, Beijing Stock Exchange, the "New Three Board" and those listed in Yunnan Equity Exchange Center, in addition to enjoying the relevant subsidies and rewards given by Yunnan Province, QEDA will give them 1:1 rewards. For the individual income tax paid in QEDA by the listed enterprise directors for the restricted shares formed by reducing their local holdings, part of the individual income tax actually paid shall be rewarded as retained by the local authorities of the QEDA.